

學校通告編號：S16/17-088

聖誕節聯歡會及考試安排

敬啟者：聖誕節及新年假期將至，而各級考試則於假期後舉行。假期前後的活動安排如下：

活動		日期	其他
1.	聖誕節聯歡會	2016.12.21 (三) 在校時間為上午 8 時 10 分至下午 12 時 30 分	是日為「公益金便服日」，詳情另行宣佈
2.	聖誕及新年假期		中五及中六學生須依指示回校出席各科之補課或活動，詳情參閱附件
3.	中五及中六假期補課及課外活動	2016.12.22 (四) 至 2017.1.3 (二)	
4.	中一至中五上學期溫習計劃	2016.12.8 (四)- 2016.12.16 (五)	學生須在指定時段內溫修，請詳閱附件「考試學生須知」
5.	中一至中五 第一學期考試	2017.1.4 (三) 至 2017.1.16 (一)	請詳閱附件「考試時間表」、「考試範圍」及「學生須知」
	中一至中五 試後檢討	2017.1.17 (二) Day 6 - 2017.1.24 (二) Day 5	
6.	中一至中五 考試期間 中六上課安排	2017.1.4 (三) Day 3 至 2017.1.16 (一) Day 5	請詳閱附件「中六時間表」(2017.1. 4- 2017.1.16)
7.	中六 畢業試	2017.2.8 (三) 至 2017.2.21 (二)	請詳閱附件「考試時間表」等
	中六 試後檢討	2017.2.22 (三) Day 5 至 2017.3.2(四) Day 4	

如有查詢，請致電 23800241 與校務處職員聯絡。

請於 2016 年 12 月 8 日或以前透過「家校通系統」回覆，以便辦理及備案。

此致

貴家長



徐思明

署理校長 徐思明 啟

2016 年 12 月 5 日

回 條

聖誕節聯歡會及考試安排

敬覆者：有關 貴校通告（編號 S16/17 ~ 088）內容，業已知悉。

此致

陳樹渠紀念中學校長

學生姓名：_____

家長姓名：_____

班 別：_____ 班 號：_____

簽 署：_____

請於 2016 年 12 月 8 日以前透過「家校通系統」回覆

2016 ____ 月 ____ 日

Chan Shu Kui Memorial School

Circular no. S16/17-088

5 December, 2016

To: All Parents

Christmas Party and Arrangement of the First Term Examination

With the Christmas and New Year holiday coming close, we would like to inform you that the first term examination is scheduled after the holiday. The arrangements of activities during the holiday period are as follows:

	Activity		Date	Remarks
1.	Christmas Party		21th December, 2016 (Wed) 8:10 a.m. to 12:30 p.m.	Dress Casual Day for the Community Chess of Hong Kong; details to be announced later
2.	Christmas and New Year Holiday		22th December, 2016 (Thur) to 3rd January, 2017 (Tue)	S5. - S.6 students should come to school for classes or activities. Please refer to the attachment for the details.
3.	S.5-S.6 tutorial classes and activities during the holiday			
4.	S.1 to S.5 First term revision scheme		8th to 16th December, 2016	Students should do revision during designated periods, please refer to the attachment for the details
5.	S.1 to S.5	First term examination	4th (Wed) to 16th (Mon) January, 2017	Please refer to attachments titled "Examination timetable", "Examination Coverage" and "Notes to Students"
		Exam Review	17th (Tue, Day 6) to 24th (Tue, Day 5) January, 2017	
6.	S.6 Classes Arrangement during the examination period for S.1 to S.5		4th (Wed, Day 3) to 16th (Mon, Day 5) January, 2017	Pease refer to the attachment titled "S.6 Time table (2017.1.4 – 2017.1.16)"
7.	S.6	Mock Examination	8th (Wed) to 21th (Tue) February, 2017	Pease refer to the attachment titled "Examination Timetable"
		Exam Review	22nd February, 2017 (Wed, Day 5) to 2nd March, 2017 (Thur, Day 4)	

Please reply to this circular through "School Comm System" on or before **8 December 2016**. For enquiries, please contact the school at 2380 0241. Thank you very much for your attention.



(Handwritten Signature)

CHUI Sze Ming
Acting Principal

Reply Slip

Christmas Party and Arrangement of the First Term Examination

To: The Principal, Chan Shu Kui Memorial School

Circular no. S1617-088 has been read and understood.

Name of student: _____

Name of parent: _____

Class: _____ Class no.: _____

Signature: _____

Please sign this circular through "School Comm System" on or before **8 December 2016**.

Date: _____

【考試學生須知】

1. 中一至中五學生須善用學生手冊內「上學期～溫習時間表」(第 104 頁)，自行編製個人溫習時間表，以響應「上學期考試溫習」的校內溫習計劃。
 2. 在「上學期溫習計劃期內」及「考試期間」，早會、早讀、英語一分鐘及課後活動均暫停。
 3. 留堂班 照常舉行。(由 3 時 35 分至 4 時 30 分)
 4. 若學生在放學後欲繼續留校溫習，可在課室溫習至 5 時(工友將照常進行清潔工作)，然後改往圖書館留校至 8 時。
 5. 聖誕節假期內，學校將進行大清潔工作，同學必須在 16/12 前清理課室學生枱及儲物櫃內之物品，並帶走課本及筆記回家溫習。
 6. 考試期間，學生須在每日「班主任節」(8 時 10 分 - 8 時 30 分)進行溫修。
 7. 除當日考試之課本外，建議學生同時帶備翌日或其他應考學科之課本一併溫習。
 8. 考試期間，學生必須穿著整齊校服(非運動服)，並依照考試時間表安排準時回校，在原課室溫習，並在 8 時 30 分 / 開考前 10 分鐘，往指定之考試地點。
 9. 學生須為考試妥為準備，並善用答卷時間，努力思考正確答案，不可早退或伏案。
 10. 倘當日並無編排考試，則須留在家中自行溫習。
 11. 必須帶備學生手冊。
 12. **中三同學留意**：第一學期考試成績將影響來年中四的選科編排，學生必須努力爭取佳績。
 13. **中六同學留意**：中六畢業試即將在 8/2 開始進行，學生亦須為文憑試早作準備，故勸勉各位同學應專心溫修，考取佳績。
- ★ 學生須詳閱學生手冊內有關「測驗及考試規則」(第 10 至 13 頁)及「升級標準」(第 14 頁)的內容！

努力！ 加油！

全力以赴，做到最好！

誓要比去年進步！

Notes to students regarding examination matters

1. Students should make good use of the “school revision scheme for the first term examination” and are advised to make a study timetable for revision using the timetable on p.104 in the student handbook.
2. During the period of the “school revision scheme for the first term examination” and the examination period, morning assembly, reading period, One minute English in a Minute and all extra-curricular activities will be suspended.
3. Detention Class will be held as usual. (from 3:35 to 4:30 p.m.)
4. If students would like to stay at school for revision after classes, they may stay in their classrooms until 5 p.m. (janitors will be doing the daily cleaning routine). After 5 p.m., students should go to the library and they are allowed to stay there until 8 p.m.
5. In light of the major cleaning works scheduled for the Christmas holiday, students must clear all the items in the lockers **before 16th December**, and take all textbooks and notes home for revision.
6. During the examination period, students should do revision during the “class teacher period” (8:10 to 8:30 a.m.).
7. Apart from the textbooks for the examination on that day, students are also advised to bring along textbooks for the examinations on the next day for revision.
8. During the examination period, students must wear tidy school uniform (not the sports uniform), and come to school ON TIME according to the examination timetable. They should revise in their homeroom and proceed to the examination venue at 8:30 a.m. / 10 minutes before the start of examination.
9. Students must prepare well for the examinations. They should make good use of the given time to answer all questions. They are not allowed to leave before the end of examination or to sleep during examination.
10. For days without examinations, students should stay at home for revision.
11. Students must bring along the student handbook every day.
12. For S.3 students: examination results will be a crucial factor of the assignment of elective subjects for S.4 studies. Therefore, S.3 students must strive for good results.
13. For S.6 students: The Mock Examination will commence on 8th February. S.6 students must seize every opportunity to do revision and do their best in the Mock Examination and the HKDSE examination.

Remarks: Students should read carefully the content under the section of “Regulations for Tests and Examinations” (p.10-13) and that under “Criteria for Promotion” (p.14) in the student handbook.

Strive for excellence and improvement! All the best!

科目	考試範圍	重點提示
中國語文 C.LANG.	卷一：閱讀能力	單元二：記敘的要素、記敘的方法、記敘的人稱、主旨的撰寫、領略文章情感及道理、詞類的辨別、簡單評鑒能力、創作能力 單元三：人物描寫的方法、肖像描寫、動作描寫、語言描寫、主旨的撰寫、領略文章情感及道理、簡單評鑒能力、創作能力 單元四：辨析中心句、理解說明對象的特點、說明文的語言特色、說明的方法 指定溫習篇章：《指路的小孩》、《陳太丘與友期行》、《差不多先生傳》、《賣酒翁》、《蜘蛛》、《生物的「睡眠」》
	卷二：寫作能力	單元一：請假信及私人書信的格式及用詞 單元二：記事抒情文章寫作、啟事 單元三：人物描寫文章寫作 單元四：說明文文章寫作
	卷三：聆聽能力	內容理解、綜合記敘的要素、辨別記敘的方法、辨別說話者立場、領略說話者的感情、簡單評鑒能力、創作能力
	卷四：說話能力	個人短講(評分項目:內容、用詞、語氣態度、感情及創意)
中國語文 (非華語課程) C.LANG. (NCS)	卷一：閱讀能力	甲、閱讀理解：對記敘文有簡單的理解能力，並領略文章情感及道理 乙、課文問答：單元一（第一課、第二課、第三課）、單元二（第一課、第二課） 語文知識：重組句子、詞性
	卷二：寫作能力	甲、命題作文考核範圍：記敘能力、說明能力及描寫能力 乙、實用文考核範圍：便條
	卷三：聆聽能力	聽音識字，理解錄音內容、簡單辨別、歸納錄音資訊、領略說話者的感情
	卷四：說話能力	個人短講 - 評分項目:內容、用詞、咬字、語氣態度、感情及創意 - 使用已教授的詞彙，以豐富說話內容
英國語文 E.LANG.	1. Reading & Grammar	Aristo First Units 1,3 & 4. For grammar items, please see the attached revision checklist.
	2. Writing & Vocabulary	Please refer to the writing folder and the attached revision checklist.
	3. Listening	Performance units 1,2,4 & 8.
	4. Speaking	Speaking booklet units 1-4.
數學 (1A,1B,1C)	課本 中一上(第 0 至 6 章)	帶備量角器、鉛筆、膠擦及直尺
Mathematics (1E)	Book 1A(Chapter 0 to 6)	Bring protractor, pencil, rubber and ruler.
科學 (1A,1B,1C)	課本1A：第1至3章	溫習工作紙，作業及課本，帶備鉛筆、膠擦及直尺
Science (1E)	Book 1A: Unit 1 to 3	Study worksheet, workbook and textbook; Bring pencil, rubber and ruler
歷史(1A,1B,1C)	1. 歷史研習要點 2. 古代尼羅河流域文明的生活	溫習課本、作業簿及工作紙內容
History (1E)	Topic 1: Introduction to history study Topic 2: Life in the Early Nile Valley Civilization	Study the given worksheets, supplementary notes, the textbook and workbook
地理 (1A,1B,1C)	第一章：1.1 – 1.7 第二章：2.1 – 2.2	帶備計算機、量角器和直尺
Geography (1E)	Unit 1: 1.1 – 1.7 Unit 2: 2.1 – 2.2	Bring calculator, protractor and ruler
資訊科技(1A,1B,1C)	第一章：九方輸入法 第二章：文書處理 第三章：PhotoImpact 第四章：電腦硬件 第五章：電腦軟件	請溫習筆記
Information Technology (1E)	Chapter 1: 九方輸入法 Chapter 2: Microsoft Word Chapter 3: PhotoImpact Chapter 4: Introduction to Computer Hardware Chapter 5: Introduction to Computer Software	Please study the notes.

科目	考試範圍	重點提示
中國歷史 C.HIST.	課本：第二章 全章 第三章 P.74-93	課本及所有筆記
普通話 PUTONGHUA	單元1-4 聆聽、譯寫、口試	1. 辨別聲調、輕聲 2. 辨別單韻母 a、o、e、i、u、ü、ê、er 3. 辨別23個聲母(已包括零聲母) 4. 辨別複韻母 ai、ei、ao、ou及iu、ie、ui、üe 5. 掌握粵普對照
備註：生活通識、音樂、體育、視覺藝術之成績以平時分數計算（包括課堂作業、上課表現等） Remark: Liberal Studies, Music, P.E. and Visual Arts are assessed through coursework, including classwork and performance during lessons.		

S1 First Term Examination 2016-17
English Revision Checklist

Core Vocabulary

Aristo Unit 1: School Begins

1. cheerful	2. sporty	3. shy	4. chatty
5. patient	6. helpful	7. lesson	8. tennis
9. classmate	10. favourite	11. training	12. recess
13. playground	14. basketball	15. library	

Aristo Unit 3: Sport

1. athlete	2. marathon	3. cheerleading	4. trophy
5. spectator	6. practice	7. compete	8. cycling
9. tough	10. popular	11. contest	12. event
13. passion	14. indoors	15. protection	

Aristo Unit 4: Stopover in Hong Kong

1. backpack	2. passport	3. sunscreen	4. goggles
5. mainland	6. tourist	7. family gathering	8. camera
9. sunbathing	10. sightseeing	11. hiking	12. flip-flops
13. local food	14. culture	15. spend	

Core Grammar

1. Aristo First Unit 1: Subject and object pronouns (p.10-11, Grammar Book Unit 13)
2. Aristo First Unit 1: Possessives (Grammar Book Unit 14)
3. Aristo First Unit 1: Simple present tense (p.12-13, Grammar Book Unit 1)
4. Aristo First Unit 1: Adverbs of frequency (p.14-15)
5. Aristo First Unit 2: Simple past tense (p.34-35, Grammar Book Unit 3)
6. Aristo First Unit 3: Present continuous tense (p.58-59, Grammar Book Unit 2)
7. Aristo First Unit 3: Comparative and superlative adjectives (p.61-62, Grammar Book Unit 20 *Adjectives only)
8. Aristo First Unit 4: Talking about the future using 'will' (p.84, Grammar Book Unit 4)
9. Aristo First Unit 4: Talking about the future using 'be going to' (p.85-86, Grammar Book Unit 4)
10. Aristo First Unit 4: 'There + be' (p.87-89, Grammar Book Unit 17)

陳樹渠紀念中學
CHAN SHU KUI MEMORIAL SCHOOL
2016 - 2017 年度第一學期考試
First Term Examination Timetable

中一 S.1

日期 Date	時間 Time	時限 Time allowed	科目 Subject	考試地點 Location
8:10 – 8:40 班主任節 Class Teacher Period				
2017.1.4 (星期三) (Wed.)	8:40 – 9:10	30 分鐘 30 mins.	中國語文(3) (聆聽能力) C.LANG. (3) (Listening)	原課室 Classroom
	9:25 開始	每人 8 分鐘 @student 8 mins	中國語文(4) (說話能力) C.LANG. (4) (Speaking)	
2017.1.5 (星期四) (Thur.)	8:40 – 9:40	1 小時 1 hour	英國語文(Listening) E.LANG. (Listening)	
	9:45 開始	每人 5 分鐘 @ student 5 mins.	英國語文(Speaking) E.LANG. (Speaking)	
2017.1.6 (星期五) (Fri.)	8:40 – 9:40	1 小時 1 hour	英國語文(W & V) E.LANG. (W & V)	
	10:10 – 10:55	45 分鐘 45 mins.	歷史 HISTORY	
2017.1.9 (星期一) (Mon.)	8:40 – 9:25	45 分鐘 45 mins.	數學(1) MATHS. (1)	
	9:30 – 10:00	30 分鐘 30 mins.	數學(2) MATHS. (2)	
2017.1.10 (星期二) (Tue.)	8:40 – 9:55	1 小時 15 分鐘 1 hr. 45 mins.	中國語文(1) (閱讀能力) C.LANG. (1) (Reading)	
	10:25 – 11:40	1 小時 15 分鐘 1 hr. 15 mins,	中國語文(2) (寫作能力) C.LANG. (2) (Writing)	
2017.1.11 (星期三) (Wed.)	8:40 – 9:25	45 分鐘 45 mins.	資訊科技 INFORMATION TECHNOLOGY	
	9:55 – 10:40	45 分鐘 45 mins.	普通話 PUTONGHUA	
2017.1.12 (星期四) (Thur.)	8:40 – 9:40	1 小時 1 hour	綜合科學 INTEGRATED SCIENCE	
2017.1.13 (星期五) (Fri.)	8:40 – 9:40	1 小時 1 hour	英國語文(R & G) E.LANG. (R & G)	
	10:10 – 11:10	1 小時 1 hour	地理 GEOGRAPHY	
2017.1.16 (星期一) (Mon.)	8:40 – 9:40	1 小時 1 hour	中國歷史 C.HIST.	

*普通話科「口試」安排於考試前 2 個循環周內的課堂時段進行。

Speaking Exam of PUTONGHUA will be held during normal lessons within 2 cycles before the examination period.